

# လိက်ပိုဒ်အဝင်၊ လူမ်းနှိတ်းဂါခ်တူင်,ဝူင်းတီး

ဝခ်းထီ 5 လိုခ် April ပီ 2013

## လဝ်းနှိတ်းလဝ်းခါးမိုင်းတီးပွတ်းစွင်, တုဂ်းယွခ်းစွ်းခေ,ခါပိတ်းတေးလွတ်းဂိတ်းသ်/ခေမခ်းမိခ် ကခ်မီးယူ,တီးခွ်းခါးလိခ်ဂူခ်းမိုင်း

မိုင်းခွ်း လဝ်းနှိတ်းလဝ်းခါးမိုင်းတီးပွတ်းစွင်, လံးတိုင်,ဟိုခ်လိဂ်းထိုင်လူင်ပွင်လိုင်းမခ်း; နှိတ်းခါပိတ်းတေးလွတ်းဂိတ်းသ်/ခေမခ်းမိခ်ခေ, ကခ်မီးယူ,တီးခွ်းပိုခ်တီးမိုင်းတီးခေခွ်းဂမ်းလိပ်။ ယွခ်းပွင်ပုဂ်း လွင်; နှိတ်းသိုင်လွတ်,တေးဂိတ်းသ်/ခေမခ်းမိခ်ခေ, မခ်းပိခ်လွင်;ပုခ်းပိခ်သုခ်,လံးသုခ်,ပိခ်ဂူခ်း။ လွင်;ဂေး,သိုင်;ကမ်,ခိုင်,ခေမခ်း လွင်; ကမ်,မီးလွင်; နှမ်း,လူမ်းတု,ပဝဂူခ်းမိုင်း။ ဝခ်းမိုင်းခွ်း ဟုဂ်းတိုင်တူင်ဂေး,မတီ, လဝ်းနှိတ်းလဝ်းခါးမိုင်း-မိုင်းတီးပွတ်းစွင်, မီးဂိတ်းခွ်းဂူခ်း မွဂ်းခိုင်;မိုခ်,ဂေး,လံးဂျ,တိုင်,လိဂ်းထိုင် သဟုခ်းမိုင်းတီး(လုတ်းတေး,မိုင်းတီး) တီးဝိုင်;လူင်တူခ်းတီး တု,နှိတ်းခါပိတ်း လွတ်,တေးဂိတ်းသ်/ခေမခ်းမိခ် ကခ်တေတေ,ပိုတ်,လို့.တိုင်းဂျ,ခွ်းလိခ်ခေခေခေ။

တေးလွတ်,ဂိတ်းသ်/ခေမခ်းမိခ် ပွတ်းတွခ်း (3) ကခ်တိုင်;ယိုင်;မီးမွဂ်း 800 ဂီ,လူင်,မိ,တု,ခေခေ လတ်းခါးမခ်းခေ; ခွ်းတွခ်းခါးလိခ်မိုင်းတီးမေးသေ လတ်းဟခ်,ပွ်းခိုင် ပု,ထိုခ်ပု,မုံ သခ်. တိုက်,နှိတ်းလွတ်း ခါးခေ; ဝါခ်;ဂူခ်း မွဂ်း 2000 ကေ,ဂယူ,ယဝ်။ ခေ,ကပ်မိုင်းပီ 2011 မေးခေခေ သူခ်မဂ်,မုံ မဂ်,တွက်, ကိတ်,တိုင် တိုက်,နှိတ်းလွတ်းခါး လံးတိုက်ခွ်းလူ.သုခ်းယွ,လူင် ယွခ်းပွင်;လိခ်ဂူခ်း,ပခ်းခေ; ထုဂ်, ခေမခ်းလူဂ်း၊ ခေမခ်းထုမ်း နှမ်းသိုင်;မွဂ်း 100 ထတ်း လွမ်းဟင်,သီခ်းသ်;တေးဂိတ်း/ခေမခ်းမိခ်ထိုင်;ခေယဝ်။ မိုင်းဟွင်;ယိုင်;တိုက်ဂေး,သိုင်;ခွ်းဂါခ်ခေခေ သီခ်းတိုင်;လံးလူ. လိပ်ဂျ,တိုင်;ခေမခ်းသေ ဂွပ်;လူတ်းယွ,တေး.သုင်,လတ်းဟခ်,ခေ; ပိခ်လွင်;လူတ်းဟု,လွမ်းတိုင်; လိုပ်သေခေခေကမ်,ဂေး နှိတ်းနှိတ်းခေခေခေခေ.တွခ်းတု,ဂူခ်းခါတ်,နှိတ်းကမ်,ဂုမ်,ထုခ်း။

လဝ်းနှိတ်းလဝ်းခါး 7 လေ;ဝိုင်;ဂေး ထုဂ်,လံးခါး,ကထမ်,မ ဂုမ်,ပခေ,ခေ,ခေ တိုက်;မိတ်,ခေ;နှိတ်းခွ်းခါး,ကပ်ခိုင်;တီးခ်း လူလ်းကမ်,ထုဂ်,မိခ်းလွမ်းလွတ်းလံးပဂ်းပိုင်;ခေ;ကမ်,ဟိုင်,ပိုင်;ဂခ်။ ဝိုင်;တီးခ်း၊ ဝိုင်;သံး တွခ်းတု,တီးလိခ်လွတ်းခါး ကခ်လံးလူ.သုခ်းဂျ,ခေခေ လဝ်းနှိတ်းလဝ်းခါးတီးဝိုင်;သီ,ပေး.ခေလံးမွဂ်းသီ,ပုခ်းခိုင်;ပုခ်း ကခ်လဝ်းနှိတ်းလဝ်းခါးတီး ဝိုင်;ခေခေခေခေလံးခေခေလူလ်း။ လိုပ်သေခေခေ လဝ်းနှိတ်းလဝ်းခါးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ခေ; ဟေးသဟု,ဝကခ် တေလိုင်;ပိခ်မေး မိုခ်ခေခေ,ခွ်းခါးလိခ်မေး,ဂိုပ်တီးဝိုင်;သီ,ပေး.ခေခေ. ဂွပ်;ထုတ်;ဂိုပ်လိုင်;ခွ်း တေးလွတ်, ဂိတ်းသ်သေ တေလိုင်;နှိတ်းနှိတ်းဂွင်;ဂူခ်း.ဂိတ်းသ်/ခေမခ်းမိခ် နှမ်းလိုမ်းကွတ်,သေ တိတ်,ပိခ်ဟူးခေခေခေခေ တီးနှိတ်းနှိတ်းခေခေခေခေ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ခေ,ခေခေခေ.လို့.တိုင်းယိုင်;ဂျ,ပု,နှိတ်းဟု,ကွပ်;သေဂုပ်;ရှမ်းပွင်,ပွ်းဂူလ်း။ ယိုင်;ဂျ,ပု,ခေခေ.လိပ်;တေကမ်,လိုင်;ခါး, နှိတ်းကီး ဂိတ်.သေခေခေခေခေခေ ကခ်တေလေး,လွင်;မေးကမ်,လိုင်.လိုင်. ခိတ်;ပိတ်းမိ,တု, ခေခေလံး။ လွင်;လိုင်းခေ တု,တေပခ်ခါး,ငါးတိုင်;ရှမ်းဂူခ်းဝါခ်;ဂူခ်းသူခ်ခေခေခေ ကမ်,မီးခေးမုခ်းသင်;ပခ်သေ ကမ်,မီးပေးလွင်;ရှမ်း,လူမ်း တု,ဂူခ်းမိုင်းသင်။

ခေါင်းမူလုပ်သိင် ယူ၊ဝိုင်းခေမ့်ခမ်း လာတီးဝုး ‘ခးခပ်ခမ်းဝုး မိုခမ်ကပ်မာဂ်၊ပွမ်းလူင် ကခမ်လင်းတီဂ်၊လံးဂူးခမ်းယမ်း  
ခခမ်။ မးဟင်ဝံ.တုးရှိုခမ်းရှင်း’ ဝုးခမ်။ ခးခပ်လံးသုမးတီးလိခမ်လူလ်းကမ်၊မီးလွင်းပိုင်းပေးလွင်သေကမ်၊ဂး  
လူင်းပခမ်ရှင်းခး ဂေး လံးတူဂ်းယူ၊ခင်းပေးခိခမ်ဝံ။

ပင်တိုဂ်းခင်းခေးတပွဲသိုဂ်းမခမ်းလေးသိုဂ်းခင်၊ တကင်းတေး ဂေးတိုဂ်းသိုပပ်၊ပိခမ်ယူ၊လွမ်းတေး၊လွတ်၊ဂိတ်.သ်/  
ခေမ့်မခမ်းမိခမ် တီးလေးဝိုင်းခေမ့်တူးလေးခေမ့်ခမ်း မိုင်းတီးပွတ်းရှင်း။ ဂူခမ်းဝခမ်းဂူခမ်းမိုင်းကွခမ် ဂခမ်ဂူပပ်ယူ၊ဝုးသင်ဝုး  
တေပွဲ၊တေ၊လွဲ.တိုဝ်းတေး၊လွတ်၊ဂိတ်သ်/ခေမ့်.မခမ်းမိခမ်မေးခမ် သိုဂ်းမခမ်းတေမေ၊ခွါဂ်းဟိုမိုဂ်းခမ်ရှင်းခေးတီးသိုဂ်းခပ်ထိုင်  
လေး တေတိုဝ်းပူခမ်.ပိခမ်သုခမ်၊လံးသုခမ်၊ပိခမ်ဂူခမ်းမေးထိုင်။

ခင်းဂခမ်တေး၊လွတ်၊ဂိတ်.သ်/ခေမ့်.မခမ်း ကခမ်တေတေး၊ဂိတ်သ်တီး ကပ်၊ပင်းဂလုးလေး တေးခေမ့်မခမ်းတီး  
မိုင်းပွတ်းဂင်ဝခမ်းကွဂ်၊ သူင်၊ထိုင်မိုင်းခေ၊ ဝိုင်းယူ၊ခခမ်၊ခမ်။ ပိခမ်ခင်းဂခမ်လူင်ကခမ် “ဂေးပူဝ်၊ဂေးသိုခမ်း  
ခေမ့်မခမ်းမိခမ် လိုဝ်းလာတီးလိုင်းမိုင်းခေ၊” (သီ၊ဂိတ်ခမ်၊ဟီ၊သီ၊) ကခမ်ပိခမ်ခွင်လူင်ပွင်လိုင်း မိုင်းခေ၊လေး  
“ဂခမ်ငခမ်းဂိတ်.သ်လေးခေမ့်မခမ်းမိခမ်လိုင်းမိုင်းမခမ်း” (ဂိတ်ခမ်၊ကူဝု၊ဂျီ၊ဂီး) ကခမ်ပိခမ်ခွင် လူင်ပွင်လိုင်း မိုင်းမခမ်းခပ်  
ရှမ်းရှမ်းဂခမ်ပွင်သင်းခေခမ်ယဝ်။ ခေပလမ်းတူလ်းဝုး လူင်းပွင်လိုင်းမခမ်းခပ်တေလံးခိုခမ်းမွဂ်း 29000 လခေတေး၊လု၊  
(သွင်မိုင်း၊ဂပ်းရှိုင်းလခေတေး၊လု၊) တွခမ်းတေး၊ဂေးတေး၊သူင်၊ခါဂိတ်.သ်ပခမ်တီးမိုင်းခေ၊တေး၊ခါဝေးတင်းသခမ်သိမ်းပိပံ၊ ခမ်ယဝ်။

**ဂိပ်၊လူလ်းလွင်းခေးပိုခမ်၊ဟဝ၊** “လင်းရှံးလင်းခေးတီး သခမ်ခတ်းလတ်၊တေး၊ဂိတ်.သ်/ခေမ့်မခမ်းမိခမ် “သူလ်း” ခေခမ်  
ခပ်းတူလ်းလံးတီး [www.shanhumanrights.org](http://www.shanhumanrights.org) ဂပ်းငဝ်းသုခမ်၊လံးဂူခမ်းလိုင်းတီး။

ခင်းလုမ်းရှိုတ်းဂခမ်တူင်၊ဝိုင်းတံးခေမီး လုမ်းသဟု၊ဝသိုင်၊ဝိတ်လွမ့်တံး၊ လုမ်းဂပ်းသခမ်လွင်းခေင်းယိုင်းတံး၊  
လုမ်းသိုဝ်၊ရှင်းခေမ့်၊ ဂေးတံး၊ လုမ်းပူဂ်းပွင်လိုင်းတံး၊ လုမ်းဂပ်းသခမ်ဂူခမ်းခေမ့်၊တံး၊ ဂပ်းငဝ်းသုခမ်၊လံးဂူခမ်း လိုင်းတံး။  
ဝံးသေကွဂ်၊ခေးပိုခမ်ဟပ်၊ယဝ်ခေခမ် လမ်းရှိုတ်းဂခမ်တူင်၊ဝိုင်းတံး တေသိုပပ်၊ဂျု၊ယိုခမ်းလိဂ်းထိုင် လုမ်းဟွင်းတင်ခေဂ်းမိုင်း-  
မိုင်းခေ၊ ကခမ်ပဂ်းယ၊ပိုတီးဝိုင်းဂိုင်းမံ၊ခေခမ်ခမ်ယဝ်။

**တီးဂပ်းသိုပပ်၊တိတ်းတေး-**  
**ဟူးတင်လာတ်း ဂေး၊မတီ၊လင်းရှံးလင်းခေးမိုင်းတံးပွတ်းရှင်း၊**  
လင်းသင်၊ဂေး +95 9403764840

**ဟူးတင်လာတ်း လုမ်းရှိုတ်းဂခမ်တူင်၊ဝိုင်းတံး**  
ခေါင်းမူလုပ်သိင် +66 90 0516994  
လံးခိုဝ်းသိင် +66 81 6722031  
ယိုင်းရှခမ်ဟု၊ +66 89 2627848